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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

W Grodzisku trwają konsultacje 
społeczne. Mieszkańcy mogą 
przekazać władzom gminy 
uwagi na temat bezpieczeństwa 
i jakości życia w swojej okolicy.    

U ważasz, że jakaś inwestycja – plac 
zabaw czy nowa droga – popra-

wiłaby życie twoje i twoich sąsiadów?  
1 października rozpoczęły się konsul-
tacje społeczne dotyczące projektu 
Gminnego Programu Rewitalizacji dla 
Grodziska Mazowieckiego. Mieszkańcy 
mogą przesyłać swoje uwagi do projek-
tu 40 inwestycji mailowo lub w papie-
rowej ankiecie.

– Rewitalizacja to proces wyprowa-
dzenia ze stanu kryzysowego obszarów 
zdegradowanych i obszaru rewitaliza-
cji – mówi Michał Marciniak, ekspert 
zatrudniony przez Urząd Miejski w 
Grodzisku w związku z Programem Re-
witalizacji Grodziska Mazowieckiego. 
– W ciągu ostatnich miesięcy identy-

fikowaliśmy takie obszary na terenie 
gminy, które dotyka więcej proble-
mów społecznych, środowiskowych i 
przestrzennych niż sąsiednie. Czyli np. 
więcej osób korzysta tam z zasiłków i 
z pomocy społecznej, znajdują się tam 
lombardy, a straż miejska odnotowu-
je większą liczbę zakłóceń porządku. 

Większe tam są także stężenia PM10, 
czyli pyłów, które uznawane są za nieko-
rzystne, jakość dróg jest gorsza, a ilość 
zdegradowanych budynków i zdewa-
stowanych terenów zielonych większa 
– dodaje. 

Rozejrzyj się wokół 

\\\ MILANÓWEK

52 tygodnie – tyle ma potrwać modernizacja i rozbudowa dworca 
PKP w Milanówku. Dokończona zostanie więc inwestycja, która 
rozpoczęła się w 2019 roku remontem wejścia od ul. Krakowskiej  
i przejścia podziemnego.   

Dworzec 
do modernizacji

Zatrudnieni przez gminę eksperci wskazali centrum miasta jako jeden  
z obszarów wymagających rewitalizacji
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\\\ MILANÓWEK

Od października ZGKiM nie ma 
środków na sprzątanie i dbanie 
o zieleń. Zakład jest zadłużony. 
Mimo braku pieniędzy 
miejskie kosze na śmieci 
nadal są sprzątane, to decyzja 
nowego dyrektora, Tomasza 
Aleksandrzaka. 

W ubiegły czwartek posiedzenie 
Komisji Budżetu i Inwestycji Ra-

dy Miasta Milanówka poświęcono omó-
wieniu sytuacji finansowej ZGKiM oraz 
sprawom zarządzania targowiskiem 
miejskim, które także jest w gestii zakła-

du. Jak poinformowała przewodnicząca 
Komisji Jolanta Nowakowska, z przed-
stawionych Radzie dokumentów wyni-
ka, że zadłużenie ZGKiM to 3 043 094 zł 
(dane tylko za pierwsze półrocze 2021 
roku). W drugiej połowie października, 
pełniący od miesiąca funkcję dyrektora 
Tomasz Aleksandrzak ma przedstawiać 
całkowity dług zakładu.

\\\   Skąd takie zadłużenie? 
Według dyrektora Aleksandrzaka 

budżet ZGKiM nie obejmował w stu 
procentach zapewnienia środków na 
pokrycie kosztów stałych, czyli pensji i 
zadań statutowych. Pieniądze te miały 
w znacznej części pochodzić z realizacji 
zleceń, jakie ZGKiM miał otrzymać od 
Rady Miasta. Tych zleceń nie było tyle, 
ile planowano. Tymczasem była dyrek-
cja ZGKiM realizowała zadania (jak bu-
dowa brodzika), na które nie było zgody 
Rady, a więc i przekazanych środków. 

Zdaniem przewodniczącej Jolanty 
Nowakowskiej, można założyć, że księ-
gowość zakładu nie była odpowiednio 
prowadzona, a środki celowe nie były 
wykorzystywane zgodnie z ich przezna-
czeniem. Rada Miasta zaś nie była o tej 
sytuacji informowana, choć wiele razy 
zwracała się o informacje do ZGKiM. 

\\\   Co zrobić z zadłużeniem? 
Tomasz Aleksandrzak kilkukrotnie 

zapewniał, że zajmował się biznesem i 
będzie szukał ratunku dla ZGKiM. Już 
dziś wprowadzenie pracy zmianowej 
pozwoli ZGKiM zmniejszyć koszty funk-
cjonowania o 10 procent. 

Przewodnicząca Komisji chciała 
wiedzieć, jak ZGKiM chce płacić koszty 
umowy zawartej na wynajem terenu, 
na który na czas modernizacji targowi-
ska mieli przenieść się kupcy. Dyrektor 

zapewnił, że jeśli nie dojdzie do poro-
zumienia między miastem a kupcami 
– rozwiąże tę umowę. 

Dodajmy, że ta suma to kropla w 
morzu zadłużenia ZGKiM. 

Zakład zalega m.in. z opłatami ZUS 
(903 tys. zł plus odsetki czyli 39 tys. zł 
na koniec pierwszego półrocza), co od-
bija się na bezpieczeństwie pracowni-
ków w przypadku np. pobytu w szpitalu. 
Zakład zalega także z podatkami. 

Jak to możliwe, że radni i burmistrz 
dopuścili do takiej sytuacji? 

– Ponieważ ZGKiM było zadłużone, 
w marcu tego roku zleciłem audyt, który 

wskazał przyczynę tego stanu: zadłuże-
nie ZGKiM wynika z tego, że Rada Miasta 
nie zapewniła zakładowi wystarczają-
cych środków na działalność – powie-
dział burmistrz Piotr Remiszewski. – 
Jeśli zaś chodzi o wydatki, takie jak na 
wykonanie brodzika, zwróciłem się do 
Rady w tej sprawie, ale odmówiono na 
ten cel środków. Brodzik to przykład 
jednej z wielu inwestycji, które Rada 
blokuje, a które w mojej ocenie są ko-
rzystne dla mieszkańców naszego mia-
sta dlatego poleciłem je przeprowadzić 
– wyjaśnia. 

\\\   Zdaniem Komisji
– Powodem zadłużenia jest złe 

oszacowanie, a więc i zaplanowanie 
kosztów przez byłą dyrekcję ZGKiM – 
mówi Jolanta Nowakowska. – Była dy-
rekcja nie wzięła pod uwagę, jak znacz-

nie wzrosną te koszty, kiedy Zakład 
przejmie sprzątanie i obsługę zieleni w 
mieście, co do 2019 roku wykonywała 
firma zewnętrzna. Bo to ogromne za-
danie, które nie tylko podniosło koszty 
pracy, ale także wymagało kupna ma-
szyn i specjalistycznego sprzętu. Kolejny 
powód to fakt, że ZGKiM wykonywał 
zadania zlecone przez burmistrza, na 
które nie pozyskało środków od Rady 
Miasta – dodaje.

Dwa wnioski złożone na czwart-
kowej komisji przez dyrektora ZGKiM 
o przekazanie dodatkowych środków 
zostały odrzucone do czasu, aż stan za-
dłużenia zakładu będzie w pełni znany. 
Dofinansowanie będzie możliwe dopie-
ro decyzją Rady Miasta na wniosek zło-
żony przez skarbnika, zawierający pro-
pozycje, skąd przesunąć środki. Budżet 
miasta na ten rok jest już zaplanowany.  

\\\   Kupcy: chcemy umów  
na piśmie 

Przedstawiciele Stowarzyszenia 
Kupców Milanowskich oczekują od dy-
rektora podpisania umów dotyczących 
rezerwacji pawilonów (dla ich dzier-
żawców) i placu dla kupców. – Chcemy 
mieć warunki na piśmie – mówi pani 
Justyna ze Stowarzyszenia Kupców Mi-
lanowskich. 

Wydaje się to oczywiste, ale jak 
okazuje się, w Milanówku oczywiste nie 
było. Obecnie umów między kupcami 
a ZGKiM, które miały by moc prawną, 
nie ma. 

Podczas posiedzenia Komisji kupcy 
otrzymali od dyrektora ZGKiM obiet-
nice spotkania za dwa, trzy tygodnie. 
Zapewnił również, że zapozna się z 
pismem, które przygotują, a w którym 
zawrą swoje oczekiwania dotyczące 
zasad użytkowania terenu targowiska 
oraz działań związanych z jego moder-
nizacją. 

Beata Pawłowicz

\\\ MICHAŁOWICE

Anna Fabisiak została 
nowym zastępcą wójta gminy 
Michałowice. Z kolei Wojciech 
Grzeniewski objął stanowisko 
sekretarza.

K olejne ruchy kadrowe w Urzędzie 
Gminy Michałowice. W styczniu na 

emeryturę przeszedł zastępca wójt Mał-
gorzaty Pacheckiej Jerzy Sierak, który tę 
funkcję pełnił od 2018 roku. Zaistniała 
sytuacja determinowała konieczność 
powołania nowego współpracownika. 
W maju zastępcą wójta została Ur-
szula Wojciechowska, która od 2006 
roku związana była z powiatem prusz-
kowskim jako radna. Przez ponad 20 
lat zasiadała na stanowisku dyrektora 
Zespołu Szkół z Otrębusach. W sierpniu 
współpraca Wojciechowskiej z micha-
łowickim urzędem dobiegła końca. – Z 
żalem podpisałam zarządzenie o odwo-
łaniu Pani Urszuli Wojciechowskiej z 
funkcji wicewójta. Pani Urszula złożyła 
rezygnację w związku ze swoją trudną 
sytuacją osobistą – informowała wów-
czas wójt Pachecka.

4 października na stanowisko za-
stępcy wójta została powołana Anna Fa-
bisiak. Od 2019 roku była sekretarzem 
gminy Michałowice. Wcześniej praco-
wała w Urzędzie Miasta Milanówka jako 
kierownik referatu gospodarki nieru-
chomości i planowania przestrzenne-
go. – Doświadczenie samorządowe pani 
Anny Fabisiak sprawiło, że powierzy-
łam jej w ramach obowiązków i zadań 
bezpośredni nadzór nad referatami: 
geodezji i rolnictwa, planowania prze-
strzennego, funduszy zewnętrznych, 
kultury i spraw społecznych, promocji 

i polityki informacyjnej oraz stanowi-
skami: ds. sportu oraz komunikacji i 
partycypacji społecznej – przekazała 
Małgorzata Pachecka.

\\\   Nowy sekretarz
Stanowisko dotychczas zajmowane 

przez Fabisiak objął Wojciech Grzeniew-
ski. Z michałowickim urzędem związa-
ny jest od 2006 roku. Pracę rozpoczął 
w referacie gospodarki komunalnej i 
ochrony środowiska, w 2019 roku zo-
stał kierownikiem referatu środowiska. 
W nowej roli Grzeniewski będzie odpo-
wiadał za pracę referatów: spraw oby-
watelskich, informatyki, organizacyjno-
-administracyjnego, biura rady i kadr 
oraz będzie nadzorował pracę referatu 
ochrony środowiska.

Fabisiak i Grzeniewskiego czekają 
nowe wyzwania. – Życzę im dobrych 
decyzji, sukcesów i wytrwałości na no-
wych stanowiskach – życzy wójt gminy 
Michałowice.

Artur Szpuda

Bałagan czy coś więcej? Anna Fabisiak 
zastępcą wójta

Anna Fabisiak
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Jolanta Nowakowska,  
przewodnicząca Komisji Budżetu

Do zadań ZGKiM należy m.in. utrzymywanie zieleni miejskiej i sprzątanie ulic

\\\  MODERNIZACJA UL. M. KONOPNICKIEJ             
Trwają prace związane z modernizacją ul. M. Konopnickiej w Piastowie. Efekty 
działań mają być widoczne w połowie listopada. 
W lipcu br. piastowski magistrat roz-
strzygnął przetarg na przebudowę ul. 
Konopnickiej. Zgłosiły się cztery zain-
teresowane firmy. Urzędnicy wyłonili 
wykonawcę i strony zawarły umowę na 
przebudowę wspomnianej drogi. Koszt 
modernizacji to ponad 430 tysięcy zło-
tych.
Prace prowadzone są na odcinku ul. 
J. Kasprowicza do ul. C. K. Norwida. Z 
pewnością modernizacja ul. Konopni-
ckiej zwiększy komfort jazdy kierowców. Nawierzchnia z płyt betonowych odejdzie 
w niepamięć, a w jej miejsce pojawi się nowa. Zjazdy na posesję, dojścia do furtek 
i chodnik zostaną wykonane z kostki brukowej.
Zadanie swym zakresem obejmuje również inne zagadnienia. – Nawierzchnie 
drogowe będą odwadniane do nowo projektowanej kanalizacji deszczowej zloka-
lizowanej w pasie drogowym ulic J. Kasprowicza i M. Konopnickiej – podaje Urząd 
Miasta Piastowa.
Ostateczny efekt modernizacji powinniśmy zobaczyć w połowie listopada br.

\\\ PIASTÓW

„Powodem zadłużenia 
jest złe oszacowanie, 

a więc i zaplanowanie 
kosztów przez byłą 

dyrekcję ZGKiM”

Zakład zalega  
m.in. z opłatami ZUS  

i podatkami 
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Polskie Koleje Państwowe SA podpi-
sały umowę i przekazały plac budo-

wy wykonawcy prac modernizacyjnych 
na dworcu kolejowym w Milanówku. 
Jesienią przyszłego roku, po ich zakoń-
czeniu, podróżni będą mogli korzystać 
z komfortowego, bezpiecznego i funk-
cjonalnego dworca. 

\\\   Nowe oblicze dworca
– Modernizacja dworca będzie kosz-

towała 4 mln złotych, ale dzięki niej bu-
dynek zmieni charakter – powiedział 
Ireneusz Maślany, członek zarządu PKP 
SA podczas spotkania w Milanówku. 
– Do budynku zostanie dobudowana 
część, w której znajdzie się poczekalnia, 
dwie toalety, kasy przewoźników oraz 
lokal użytkowy. Elementy historyczne, 
które zostały ustalone w rozmowach 
z konserwatorem, oczywiście zostaną 
zachowane. W ramach przebudowy i 
nowej aranżacji wnętrza dworca w holu 
znajdą się toalety oraz kasy biletowe – 
informuje. 

W nowej, dobudowanej części o 
powierzchni ok 35 m2, zaprojektowano 
poczekalnię z przeszkloną fasadą oraz 
wydzielono niewielką przestrzeń na 
wynajem. Wysoki standard oczekiwania 
na pociąg zapewnią ergonomiczne ław-
ki, gabloty z rozkładem jazdy, elektro-
niczne tablice przyjazdów i odjazdów 
oraz nowoczesny system informacji 
głosowej i sieć wi-fi.

\\\   Ułatwienia  
dla niepełnosprawnych  
i udogodnienia

Dworzec w Milanówku zostanie 
przystosowany do obsługi osób z niepeł-
nosprawnościami, m.in. dzięki ścieżkom 
prowadzącym, mapom dotykowym czy 
oznaczeniom w alfabecie Braille’a. Na 
dworcu będzie również bezpieczniej za 
sprawą monitoringu, kontroli dostępu 
i systemu sygnalizacji włamań i napa-
dów. Za optymalizację zużycia energii 
i wody będzie odpowiadał system BMS 
(Building Management System). Zmieni 

się także otoczenie dworca dzięki nowej 
nawierzchni, uporządkowaniu i wzbo-
gaceniu zieleni. Pojawią się także stojaki 
rowerowe, ławki, kosze. 

– Czekaliśmy, czekaliśmy i docze-
kaliśmy się, będziemy mieli piękny 
dworzec – powiedział burmistrz Piotr 
Remiszewski. – Wspólnie zastanowimy 
się teraz nad tym, na jaki cel wykorzy-
stać lokal użytkowy, który powstanie w 
zmodernizowanym budynku dworca 
– dodał.

\\\   Możliwy dostęp od strony 
miasta

Na pytanie, jak prace wpłyną na 
możliwość wejścia na perony od strony 
Warszawskiej, przedstawiciel głównego 
wykonawcy, firmy Woj-Art ze Skiernie-
wic, Andrzej Szewczyk zapewnił, że w 
projekcie przygotowano plan dostępu 
dla pasażerów od strony miasta. I dodał, 
że pierwsze prace ruszą za dwa, trzy 
tygodnie. 

Niewielki, liczący ok 190 m2, po-
chodzący z lat 50. XX wieku dworzec 
w Milanówku ma zachować wartość 
historyczną, ale też stać się nowoczes-
ny i przyjazny środowisku. W sfinan-
sowaniu tej inwestycji ogromną rolę 
odgrywają środki unijne z Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowi-
sko. Przebudowa przeprowadzona jest 
w ramach Programu Inwestycji Dwor-
cowych na lata 2016-2023.

Beata Pawłowicz

\\\   Siedem obszarów
W ramach przeprowadzonej ana-

lizy wyznaczono siedem podobszarów 
rewitalizacji: dwa na terenie wiejskim 
gminy (Kłudno Stare i Urszulin) i pięć 
w mieście Grodzisk Mazowiecki obej-
mujące teren centrum, Łąki, osiedle 
Kopernik, teren przy ul. Sportowej i te-
ren przy ul. Szczęsnej. W sumie obszar 
wyznaczony do rewitalizacji to 30 proc. 
powierzchni Grodziska, gdzie mieszka 
20 proc. ludności. 

Kiedy w kolejnym etapie Rada Gmi-
ny zatwierdziła listę obszarów do re-
witalizacji, rozpoczęło się opracowanie 
projektów konkretnych przedsięwzięć, 
jakie mogą te tereny wyciągnąć z kło-
potów. 

– Tych projektów jest 30, a budżet 
na ich realizację to ponad 170 mln zł 
– mówi Michał Marciniak. – Ich wykaz 
poddany został właśnie konsultacji 
społecznej. A więc warto sprawdzić, czy 
mieszkamy na obszarze rewitalizacji? I 
czy te projekty, które są proponowane, 
w naszej ocenie poprawią jakość życia 
mieszkańców? Czy może pomogłoby co 
innego? – podpowiada. 

\\\   Dla centrum Grodziska 
Przykładem terenu wyznaczonego 

do rewitalizacji jest centrum Grodziska, 
dzielnica Łąki. – Mieszkańcy mają tu 
wiele problemów wynikających z tego, 
że buduje się tam lokalne komunalne, 
a ich lokatorzy nie dbają o najbliższe 

otoczenie – mówi Marciniak. – Dla tej 
dzielnicy proponujemy m.in. powstanie 
Klubu Integracji Społecznej, działania 
edukacyjne zwiększające świadomość 
mieszkańców oraz promujące postawy 
proekologiczne, programy animacyjne i 
edukacyjne, nowy plac zabaw, uaktyw-
nienie istniejącej już tam świetlicy. A 
także podniesienie cyfrowych kompe-
tencji mieszkańców (szkolenia) – do-
daje.

Sam program rewitalizacji nie daje 
pewności, że fundusze będą przyzna-
ne. Jest to jednak niezbędne narzędzie 
do tego, by gmina mogła zacząć się 
ubiegać o dotacje ze środków unijnych. 
Fundusze Europejskie dla Mazowsza 
na lata 2021-2027 będą dostępne tylko 
dla tych gmin, które mają uchwalony 
gminny program rewitalizacji i wskaza-

ne projekty rewitalizacyjne. Jeżeli gmina 
chce z nich skorzystać, musi opracować 
taki program i uzgodnić go z Urzędem 
Marszałkowskim. 

\\\   Głos mieszkańców
Projekt uchwały oraz formularz 

konsultacyjny dostępne są dla miesz-
kańców w Wydziale Inwestycji i Fun-
duszy Zewnętrznych ul. Kościuszki 12A 
i na stronie internetowej Urzędu Grodzi-
ska Mazowieckiego oraz w BIP Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim. 
Dodatkowe informacje związane z pro-
cesem rewitalizacji można uzyskać pod 
numerem (22) 755 55 34 wew. 135 i 
103 lub drogą elektroniczną: marzena.
zalewska@grodzisk.pl

Beata Pawłowicz

Rozejrzyj się wokół Dworzec 
do modernizacji

Tak ma wyglądać Deptak, czyli okolice Placu Wolności oraz Placu Zygmunta 
Starego 
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\\\  USTRZEL PTAKA I NAGRODĘ              
Centrum Kultury Raszyn zaprasza mieszkańców na bezkrwawe łowy. W kon-
kursie fotograficznym „Ptaki mojej okolicy” do wygrania są atrakcyjne nagrody.  
Rezerwat Stawy Raszyńskie słynie z ptactwa. Położony w środkowej części zlewni 
Raszynki obszar zamieszkuje ponad 100 gatunków ptaków, w tym perkozy, zimorodki 
czy kormorany. Od czasu do czasu widuje się tu nawet pelikany. Nic więc dziwnego, że 
do rezerwatu chętnie zaglądają pasjonaci ornitologii i fotografowie, którzy liczą na „upolowanie” ciekawych okazów. 
Teraz nadarza się okazja, by spróbować swoich sił w fotografowaniu natury. Centrum Kultury Raszyn ogłosiło konkurs „Ptaki 
mojej okolicy”. Rywalizacja odbywa się w dwóch kategoriach wiekowych: uczniowie szkół podstawowych oraz młodzież i 
dorośli. Interpretacja tematu jest dowolna, a prace w formacie .jpg należy przesyłać na adres info@ckr.raszyn.pl. Konkurs trwa 
do 29 października, a nagrodami są bony do salonów Empik o wartości od 100 do 500 złotych. Wręczenie nagród odbędzie 
się pod koniec listopada, a będzie mu towarzyszyć wernisaż nagrodzonych fotografii. 
Konkurs odbywa się pod patronatem Wójta Gminy Raszyn, a nagrody zostały ufundowane przez Instytut Technologiczno-
-Przyrodniczy Państwowy Instytut Badawczy oraz Centrum Kultury Raszyn.

\\\ RASZYN
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\\\ ŻABIA WOLA

Rozpoczyna się remont ulicy 
Chełmońskiego w Bieniewcu. 

N awet w niedzielne przedpołudnie 
na tej wąskiej biegnącej wzdłuż 

posesji i nieużytków drodze w Bieniew- 
cu jest spory ruch, bo tędy jedzie się na 

ekspresową S8 (na południe) i na woje-
wódzką nr 579 (na północ).

23 września podpisano umowę 
na przebudowę blisko kilometrowego 
odcinka ul. Chełmońskiego w Bieniew- 

cu (droga publiczna nr 150605W). Dla 
mieszkańców gminy Żabia Wola to jed-
na z głównych dróg dojazdowych do 
Grodziska Mazowieckiego. Inwestycja 
obejmie budowę asfaltowej jezdni sze-
rokości 5,5 m, chodnika z kostki asfal-
towej (2 m szerokości) oraz zjazdów 
indywidualnych oraz publicznych wy-
konanych z brukowej kostki betonowej. 

Koszt to 3,5 mln zł, a wykonawcą będzie 
firma Granar sp. z o.o. z Warszawy. 

Zakończenie inwestycji planowane 
jest na koniec listopada. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Bliżej do innych

Ta droga prowadzi z Żabiej Woli do Grodziska Mazowieckiego

\\\ BARANÓW

CPK zachęca mieszkańców 
do skorzystania z Programu 
Dobrowolnych Nabyć. Ile osób 
zdecyduje się sprzedać swoją 
nieruchomość lub zamienić ją 
na inną?     

J adąc przez gminę Baranów trudno 
nie ulec wrażeniu pustki. Niewiele 

zabudowań. Nie ma lasów. Na polach 
kukurydza i ziemniaki. Ale od 2017 ro-
ku, kiedy podjęto decyzje o budowie 
Centralnego Portu Komunikacyjnego, 
ta gmina, podobnie jak dwie sąsiednie, 
żyje w zawieszeniu. Nie wiadomo, co 
będzie i kiedy? 

– Każdy z mieszkańców sam decy-
duje o swojej własności – mówi wójt Ba-
ranowa Agata Trzop-Szczypiorska. Pod-
kreśla, że urząd zachowuje neutralność 
w sprawach dotyczących CPK. – Gmina 
nie bierze udziału w pracach, jakie CPK 
prowadzi, jest tylko o nich informowana 
przez przedstawicieli spółki – dodaje. 

Jak się żyje na co dzień w cieniu lot-
niska, które ma powstać? Oficjalnie gmi-
na nadal może wydawać pozwolenia 
na budowę. Ludzie jednak sami patrzą 
na mapy i widzą, gdzie budowa nie ma 
sensu, bo w planach to teren zarezerwo-
wany pod inwestycję. Poza tym gmina 
pracuje jak inne, także w sprawach do-
tyczących mieszkańców, jak remonty 
czy inwestycje. Mieszka tu ponad pięć 
tysięcy ludzi. Wielu mieszkańców to 
rolnicy, pozostali pracują w Warszawie 
i tu dojeżdżają. 

Tyle tylko, że prawo pierwszeństwa 
zakupu ziemi ma tu CPK. Ale ziemia na 
tę inwestycję może być nie tylko sprze-
dana przez rolników, ale też zamieniona 
na inną nieruchomość.

\\\   Program Dobrowolnych 
Nabyć

Na początku października przedsta-
wiciele CPK i Krajowego Zasobu Nieru-
chomości podpisali list intencyjny zobo-
wiązujący KZN do wytypowania i przy-
gotowania nieruchomości zamiennych 
do zabudowy dla osób, które zdecydują 
się skorzystać z Programu Dobrowol-
nych Nabyć. Na przełomie października 
i listopada ogłoszone będą szczegóły, 
m.in. lokalizacja nieruchomości do pla-
nowanej zabudowy mieszkaniowej, a 
także zasady finansowania inwestycji, 
nadzoru nad nimi i ich realizacji. Współ-

praca CPK i KZN ma polegać na przy-
gotowaniu nieruchomości i budowie 
domów dla mieszkańców chętnych do 
wzięcia udziału w relokacji.

Celem PDN jest pozyskanie jak 
największej liczby nieruchomości w 
drodze dobrowolnych transakcji. Oso-
ba zgłaszająca chęć wzięcia udziału 
w Programie może zaznaczyć, czy 
jest zainteresowana jedynie sprzeda-
żą swojej nieruchomości, czy również jej  
zamianą.

\\\   Nie sprzedam  
i nie zamienię

– Na Pułapinie i na terenie plano-
wanego CPK na wiosnę lądują na polach 
setki dzikich gęsi, żurawi i łabędzi. Od 
Baranowa po Żyrardów znajdują się 
podziemne źródła wody pitnej dla stu 
tysięcy mieszkańców miasta i okolic. Tę-
dy też między puszczami Kampinoską i 
Bolimowską migrują sarny – mówi Józef 
Telus mieszkaniec wsi Kopiska. 

Dom Józefa Telusa, jak i wielu in-
nych mieszkańców, zagrożony jest bu-
dową sieci szybkich kolei, które mają 
połączyć CPK z resztą kraju. 

– Ja swojego domu nie sprzedam za 
żadne pieniądze. Budowałem go 30 lat i 
to jest moje miejsce na ziemi. Uciekłem z 
Warszawy, ale ona mnie tu dogoniła. Ale 
tych, którzy myślą tak jak ja, jest mniej-
szość. Moim zdaniem 90 proc. miesz-
kańców, jeśli dostanie za metr ziemi rol-
nej tyle, ile za metr ziemi inwestycyjnej, 
to sprzeda pola bez wahania. Problem 
jednak w tym, że proponowana cena 
jest niższa, a więc to nie 100-150 zł, tyl-
ko 35 zł za metr. Ale też trudno się cze-
goś dowiedzieć, bo polityka CPK polega 
na trzymaniu ludzi w niepewności, bo to 
ma doprowadzić do tego, żeby stali się 

bardziej skłonni do decyzji o sprzedaży 
czy zamianie ziemi – mówi Telus. 

\\\   Nie ma czego żałować
Jak mieszkańcy przyjmują Pro-

gram Dobrowolnych Nabyć? Zdaniem 
mieszkanki wsi Osiny, wielu chce ziemię 
sprzedać. – Czego tu żałować? – pyta. 
– Ziemia tu zimna, iły albo piach. Na 
polach trafiają się też kawałki rudy. Lu-
dzie tu nawet krów nie trzymają, tylko 
kukurydza i ziemniaki… 

Ale sprzedać swoje chcą przede 
wszystkim ci, którzy mają niewiele, 
tylko dom i plac. Tak jak ona. Przeciw 
sprzedaży są ci, co mają hektary – włas-
ne lub dzierżawione. Ale ich jest nie-
wielu. 

– Starych za to tu sporo – dodaje. 
– A młodzi i tak pracują w Warszawie. 
Jak ci z Bożej Woli to „Warszawiacy” – 
mówi kobieta. – Starsi samotni, jak ja, 
za pieniądze z wykupu przeniosą się do 
mieszkań w bloku, bliżej miasta, sklepu 
i lekarza i będą zadowoleni! 

\\\   Czego chcą ludzie?
Dziś trudno powiedzieć. Spółka CPK 

przeprowadzi w październiku badania 
ankietowe, w których mieszkańcy odpo-
wiedzą na pytania dotyczące potrzeb i 
oczekiwań związanych z przeprowadz-
ką. Na tej podstawie CPK i KZN ustalą, 
dla jak dużej grupy przygotowywać tę 
operację. 

Program Dobrowolnych Nabyć 
skierowany jest do właścicieli nierucho-
mości z terenu przyszłego Centralnego 
Portu Komunikacyjnego Solidarność, 
obejmuje obszar o łącznej powierzch-
ni 74 km2 na pograniczu gmin Baranów, 
Teresin i Wiskitki. 

 Beata Pawłowicz

Gmina w cieniu lotniska

W gminie Baranów mieszka 5 tysięcy ludzi. Wielu z nich to rolnicy 

FO
T. 

UN
SP

LA
SH

\\\ NADARZYN

Gmina Nadarzyn inwestuje 
w infrastrukturę sportowo-
rekreacyjną. – Mieszkańcy 
oczekują od samorządu dobrze 
zagospodarowanych terenów 
zielonych – podkreśla wójt 
Dariusz Zwoliński. 

L ubimy spędzać czas na świeżym 
powietrzu. Obecnie rośnie zainte-

resowanie różnymi formami rekreacji 
– począwszy od biegania, przez jazdę na 

rowerze po spacery. Chętnie odwiedza-
my parki i tereny zielone, dlatego chce-
my, aby w pełni odpowiadały naszym 
potrzebom. Dostrzegają to władze Na-
darzyna. – Mieszkańcy (co podkreślają 
w rozmowach i na spotkaniach) ocze-
kują od samorządu nie tylko budowy 
kanalizacji sanitarnej, dróg, chodników 
czy budynków użyteczności publicznej, 
ale także dobrze zagospodarowanych 
terenów zielonych – zaznacza Dariusz 
Zwoliński, wójt gminy Nadarzyn.

Od 2018 roku samorząd realizuje 
program budowy ogólnodostępnych 
placów zabaw w każdym sołectwie. Ta-

kie tereny powstały już w Młochowie, 
Strzeniówce, Nadarzynie, Walendowie, 
Kajetanach i Wolicy. Gmina ma kolejne 
plany. W przyszłym roku plac zabaw po-
wstanie w Urzucie, nowy obiekt pojawi 
się też przy przedszkolu w Nadarzynie.

Pandemia koronawirusa pokazała 
nam, jak ważne jest, mówiąc najproś-
ciej, wyrwanie się z domu. To jeden z 
powodów decyzji władz gminy o bu-
dowie basenów letnich w Strzeniówce. 
Samorząd szykuje kolejne atrakcje. Na 
zagospodarowanym kilka lat temu i 
funkcjonalnym terenie Pastewnika w 

Nadarzynie powstanie tężnia solanko-
wa. W Starej Wsi zostanie wybudowany 
tor wrotkarski, zaś w Ruścu pojawi się 
pumptrack.

Z kolei w parku w Młochowie trwają 
prace związane z modernizacją fontan-
ny. – Prace zakończone zostaną wiosną 
przyszłego roku. Odnowiona fontanna 
wraz zrekonstruowaną oficyną zachod-
nią zespołu pałacowego nada już 2022 
roku tej części naszego parku atrakcyjny 
wygląd i zapewne przyciągnie kolejnych 
turystów – informuje wójt.

Artur Szpuda

Na sport i rekreację

Prace przy budowie pumptracka w Ruścu
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\\\  NOWA ODSŁONA UL. KOLEJOWEJ               
Zakończyła się przebudowa ul. Kolejowej w Pruszkowie. Inwesty-
cja wiązała się z modernizacją nawierzchni, wykonano również 
odwodnienie.   
Ulica przeszła gruntowną zmianę. Na odcinku od ul. Warsztatowej do 
ul. Długiej wykonana została jezdnia z kostki betonowej. Pojawił się 
jednostronny chodnik, a także zatoka parkingowa na 14 miejsc. W 
ramach inwestycji ulica zyskała nowe oświetlenie, a w miejscu starych 
zdemontowanych słupów energetycznych pojawiły się nowe, wyposa-
żone w energooszczędne oprawy LED. 
Kluczowe znaczenie ma wykonane w ramach inwestycji odwodnienie. Spływające do tej pory do lokalnych zagłębień wody 
deszczowe prowadziły do wielu zagrożeń. Największym z niebezpieczeństw było pojawiające się zjawisko aquaplaningu, 
powodujące pogorszenie stabilności samochodu. W dużym skrócie, chodzi tu o zanik przyczepności na mokrej powierzchni, 
którego konsekwencją może być utrata panowania nad kierowanym pojazdem. Dzięki powstałemu odwodnieniu jezdni wody 
opadowe spływać będą teraz do wypustów deszczowych, co zniweluje zjawisko aquaplaningu. 
Ulica Kolejowa zyskała zarówno pod kątem wizualnym, jak też praktycznym. Generalny remont i wprowadzone na odcinku 
od ul. Warsztatowej do ul. Długiej udogodnienia zapewnią komfort oraz bezpieczeństwo korzystającym z niej na co dzień 
mieszkańcom. Koszt inwestycji wyniósł ponad 537 tys. złotych. 

\\\ PRUSZKÓW
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\\\ PRUSZKÓW

Trzy drzewa rosnące  
pomiędzy ul. Miry Zimińskiej- 
-Sygietyńskiej i ul. Sienkiewicza 
w Pruszkowie nie zostały 
ustanowione pomnikami 
przyrody. Taką decyzję podjęli 
radni podczas ostatniej sesji.   

S towarzyszenie Za Pruszków! wy-
stąpiło z inicjatywą ustanowienia 

pomnikami przyrody trzech drzew ros-
nących na skwerze między ulicami Miry 
Zimińskiej-Sygietyńskiej i Sienkiewicza. 
Chodziło o topolę Maksymowicza i dwa 
kasztanowce pospolite. Wnioskodawcy 
zwracali uwagę, że biorąc pod uwagę 
obwody pni (każde ponad 300 cm), 
drzewa posadzono zanim Pruszków 
uzyskał prawa miejskie. Zebrano bli-
sko 400 podpisów popierających ini-
cjatywę. Złożony został również projekt 
uchwały.

Sprawa narodziła się w lipcu. Ko-
nieczne było złożenie stosownych do-
kumentów i opinii. Do tematu odniosły 
się również władze Pruszkowa. Należy 
podkreślić, że drzewa znajdują się na 
terenie przeznaczonym na drogi klasy 
zbiorczej. Przygotowywana jest inwe-
stycja budowy łącznika ul. Sienkiewicza 
i ul. M. Zimińskiej-Sygietyńskiej, za którą 
odpowiada powiat pruszkowski. Po jej 
realizacji miasto będzie mogło przystą-
pić do przebudowy ul. Kościuszki. Co 
podkreślał prezydent Pruszkowa Paweł 
Makuch w stanowisku w sprawie obję-
cia ochroną drzew na wspomnianym 
terenie, nie zostały one uznane za wska-
zane do zachowania. – W opinii organu 
drzewa spełniające kryterium obwodu 
pni do uznania za pomnik przyrody 
nie są w dobrym stanie zdrowotnym 
oraz nie posiadają indywidualnych cech 
wyróżniających je wśród innych two-
rów przyrody – podkreślał prezydent 
Pruszkowa.

Kolejną kwestią jest fakt, że przy 
ul. Kościuszki przebiega magistrala 

ciepłownicza. – Wejście w życie uchwa-
ły bardzo utrudni, a w praktyce unie-
możliwi sprawne i szybkie usunięcie 
ewentualnych awarii naszych urządzeń 
w bezpośredniej bliskości przedmio-
towych drzew, ze względu na koniecz-
ność uzyskania zgód właściwego orga-
nu ochrony środowiska – informowała 
PGNiG Termika w piśmie do prezydenta 
Pruszkowa Pawła Makucha.

\\\   Radni przeciw uchwale
Projekt uchwały i znaczenie drzew 

podczas sesji, która odbyła się 7 paź-
dziernika przedstawił Arkadiusz Gębicz 
ze stowarzyszenia Za Pruszków!. – Nie 
mamy uchwały, która zabezpiecza te 
drzewa przed ewentualnym ich ścię-
ciem, degradacją tego terenu. Z drugiej 
strony jest projekt powiatu pruszkow-
skiego, który zakłada tam pobudowanie 
łącznika. Tutaj nikt nie ukrywał nigdy, 
że uchwalenie tej uchwały pozwoli nam 
zabezpieczyć przed budową łącznika, co 
do którego inicjatorzy mają święte prze-
konanie, że poprawi on komunikacyjne 
rozwiązania w Pruszkowie i usprawni 
ruch samochodowy. Tylko nikt z tych 
święcie przekonanych nie przedstawił 
żadnego dokumentu. Wszyscy piszą, że 
jest to ważna i strategiczna inwestycja – 
mówił prezes stowarzyszenia.

Sprawa wywołała dyskusję. Nie 
brakowało pytań i wątpliwości. – Zwra-
całem uwagę na to, że ustanowienie po-
mników przyrody będzie wiązało się z 

konsekwencjami, że w promieniu 15 
metrów od nich nie będziemy mogli nic 
tam zrobić. Mówienie pana Arkadiusza, 
że powstanie tam piękny skwer – no 
nie powstanie. Powiem więcej, ustano-
wienie tych pomników przyrody może 
nawet utrudnić przebudowę tzw. Czar-
nej Drogi wzdłuż torów kolejowych, 
która jest ciągiem pieszo-rowerowym 
– przedstawiał radny Piotr Bąk.

Z jednej strony ustanowienie po-
mników przyrody, z drugiej kwestia 
inwestycji drogowej. Dwie wizje, wo-
bec których radni musieli się opowie-
dzieć i dokonać decyzji. – Generalnie 
wsuwa nam pan do ręki miecz, którym 
mielibyśmy ten konkurencyjny dla pa-
na propozycji projekt po prostu uciąć. 
Ustanowienie w tej chwili tych pomni-
ków przyrody oznacza automatyczne 
wyrzucenie całej tamtej propozycji do 
kosza. To nie jest tak, że to daje czas na 
zapoznanie się z tymi badaniami ruchu 
itd., których nie mamy – tłumaczył rad-
ny Olgierd Lewan. – Nasza decyzja w 
tym momencie jest trudna – zero-jedyn-
kowa. Albo tak, albo inaczej. Aby podjąć 
tę decyzję w pełni świadomie i z pełnym 
przekonaniem my stwierdzamy, że nie 
do końca mamy narzędzia do podjęcia 
rzetelnej dyskusji i przemyśleń na ten 
temat – dodawał.

Za uchwałą zagłosowało 2 radnych, 
18 było przeciw, 2 wstrzymało się od 
głosu.

Artur Szpuda

Drzewa nie zostały 
pomnikami przyrody \\\ MICHAŁOWICE

Gmina Michałowice zaprasza  
na coroczne sadzenie krokusów. 
Imprezę zaplanowano  
na 23 października.  

O tym, że warto uprawiać kwiaty, nie 
trzeba nikogo przekonywać. Rośli-

ny w naszym otoczeniu mają niebaga-
telny wpływ na samopoczucie. Kontakt 
z przyrodą pomaga się nam wyciszyć i 
zrelaksować. Przede wszystkim jednak 
jest to świetna forma spędzenia wol-
nego czasu. 

23 października o godz. 10.00 od-
będzie się gminne sadzenie krokusów. 
Wydarzenie to stało się już swojego ro-
dzaju tradycją. Pierwsza akcja sadzenia 
krokusów odbyła się w październiku 
2019 r. Zasadzono wtedy około 50 tys. 
cebulek tych kwiatów. 

Podobnie jak w latach ubiegłych 
na mieszkańców czekać będą przy-
gotowane przez urząd gminy cebulki 
i rękawiczki. Wystarczy zabrać ze sobą 
łopatkę lub pikownik. Koordynatorem 
akcji ze strony gminy jest Joanna Wyso-
cka-Sawczuk, z którą w kwestiach orga-

nizacyjnych można się kontaktować pod 
numerem tel. 22 350 91 33. 

To połączenie przyjemnego z poży-
tecznym – integracji mieszkańców z ich 
pracą na rzecz przyjaznej przestrzeni. 
Każdy może mieć swój udział w upięk-
szaniu gminy. Krokusy to wdzięczne 
kwiaty cebulkowe kwitnące wczesną 
wiosną. W zależności od odmiany mo-
gą być białe, niebieskie, żółte, czy też 
najpopularniejsze – fioletowe. Na jaki 
kolor krokusów postawili tegoroczni 
uczestnicy akcji? Tego dowiemy się 
wraz z pierwszymi oznakami wiosny.

Artur Szpuda

Zasadzą krokusy

\\\ BRWINÓW

Zakończyły się prace 
przy rondzie im. Ignacego 
Kozielewskiego. Inwestycja 
została zrealizowana 
ze środków Budżetu 
Obywatelskiego Mazowsza.   

W ubiegłym roku władze Mazow-
sza zorganizowały pierwszą 

edycję budżetu partycypacyjnego woje-
wództwa. Wśród zgłoszonych wówczas 
projektów znalazła się również aranża-
cja zieleni na brwinowskim rondzie Ko-

zielewskiego. Pomysł przypadł do gustu 
mieszkańcom i uzyskał wystarczającą 
liczbę głosów, by trafić do realizacji. Pra-
ce niedawno dobiegły końca. 

Wokół ronda pojawiło się kilka-
naście nowych drzew, m.in. grabów i 
akacji, a także liczne krzewy i byliny. 
Zagospodarowano także niewielki plac 
zieleni przy sklepie Dino. Planowo ma 
się pojawić również ławeczka upamięt-
niająca patrona ronda, współtwórcy 

polskiego harcerstwa Ignacego Kozie-
lewskiego. 

Autorem projektu nasadzeń był 
burmistrz Brwinowa Arkadiusz Kosiń-
ski. W tym roku włodarz zgłosił dwa 
pomysły do BOM. – Pierwszy wniosek, z 
tzw. puli podregionalnej, dotyczył zago-
spodarowania zieleni wzdłuż ul. Pszcze-
lińskiej w Brwinowie i Otrębusach, zaś 
drugi, z tzw. puli ogólnowojewódzkiej, 
w ramach którego postuluję budowę 56 
radarowych wyświetlaczy prędkości na 
drogach wojewódzkich w 31 miejsco-
wościach na terenie 20 gmin – opisuje 
Kosiński. Oprócz Brwinowa, projekt 

ogólnowojewódzki obejmuje również 
m.in. Grodzisk Mazowiecki, Nadarzyn, 
Pruszków i Raszyn. 

Głosowanie w tegorocznej edycji 
Budżetu Obywatelskiego Mazowsza już 
się zakończyło. Jak rozłożyły się głosy 
mieszkańców i które projekty trafią do 
realizacji – tego powinniśmy dowie-
dzieć się jeszcze w tym tygodniu. 

Karolina Hofman 

BOM zrealizowany 

Wokół ronda posadzono kilkanaście drzew, w tym m.in. graby i akacje
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Zdaniem władz Pruszkowa stan zdrowia drzew nie pozwala na nadanie im  
statusu pomnika przyrody
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO 
z dnia 13 października 2021r.

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2021 r. poz. 741 ze zm.),  
w związku z Uchwałą Nr 790/2014 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 13 sierpnia 2014 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki Jednostka C1 po południowej stronie ul. Piaskowej, 
zmienioną Uchwałą Nr 417/2016 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 28 września 2016 r., zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki Jednostka C1 po południowej stronie  
ul. Piaskowej – Obszar II wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 
Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach od 21.10. 2021 r. do  12.11.2021 r.  Dokumentacja 
sprawy będzie wyłożona w siedzibie Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 
Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się w dniu 25 października 2021 r. o godz. 17.00   
w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go Maja 57, przy zachowaniu wszelkich wymogów wynikających z aktualnych obostrzeń oraz 
ograniczeń sanitarnych. 
Projekt planu wraz z prognozą będą umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim  
– www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie Przestrzenne / Rok 2021 / Wyłożenia projektów MPZP. Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy 
z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego,  
może wnieść uwagi. 
Uwagi do projektu planu należy składać do  26 listopada 2021 r.  w formie papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku 
Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka  
ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania  
albo siedziby. 
Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 3 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 247 ze zm.) należy wnosić w nieprzekraczalnym terminie do 26 listopada 2021 r. Uwagi na piśmie 
należy składać w formie papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki,  
ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej 
na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby.
Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych osobowych dostępne są na stronie internetowej  
https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO
zgodnie z art. 10 § 1 i art. 61§ 4 Kodeksu postępowania administracyjnego (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 735), oraz art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia  
2003 r. – o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz.U. z 2021 r. poz. 784 z dnia 30 marca 2021 r.) 
zawiadamiam o wszczęciu postępowania administracyjnego na wniosek zarządcy drogi – Wójta Gminy Jaktorów w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej polegającej na: rozbudowie drogi gminnej nr 150306W w ciągu ulicy Potockiego w miejscowości Budy – Grzybek, 
gmina Jaktorów na odcinku od km 0+979,20 do km 1+713,50 w zakresie wykonania chodnika – etap I
W projektowanym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości1): 
jedn. ewiden. 140505_2_0002 Budy - Grzybek: działki nr ew. 91/3 (91/15, 91/16), 91/12 (91/17, 91/18), 91/13 (91/19, 91/20), 96 (96/1, 96/2), 111 
(111/1, 111/2), 178 (178/1, 178/2, 178/3), 262/13 (262/16, 262/17), 177 (177/1, 177/2), 263/4 (263/5, 263/6), 180 (180/1, 180/2), 263/1 (263/7, 
263/8), 182 (182/1, 182/2), 184 (184/1, 184/2), 186 (186/1, 186/2), 188 (188/1, 188/2), 190 (190/1, 190/2), 192 (192/1, 192/2), 194 (194/1, 
194/2), 196 (196/1, 196/2), 198 (198/1, 198/2), 200 (200/1, 200/2), 202/1 (202/9, 202/10), 203 (203/1, 203/2)
1) W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, a w nawiasie numer działki po podziale. Ponadto numery działek 
objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
W istniejącym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości: 
jedn. ewiden. 140505_2_0002 Budy - Grzybek: działki nr ew. 204, 262/10
Pouczenie. Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy oraz składania uwag i wniosków w przedmiotowej sprawie w siedzibie 
Starostwa Powiatu Grodziskiego, w Wydziale Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Daleka 11A, piętro 3, pok. 308), w terminie 14 dni  
od daty podania niniejszej informacji do publicznej wiadomości.

 
Raszyn, dnia 13 października 2021 r.

OBWIESZCZENIE WÓJTA GMINY RASZYN
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 

położonych we wsi Falenty Nowe w Gminie Raszyn – rejon ul. Grudzi i ul. Willowej.
Na podstawie art. 17 pkt 1 i 17a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2021 r. poz. 741 ze zm.) 

zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy Raszyn 

Uchwały Nr XLIV/372/2021 z dnia 9 września 2021 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we 
wsi Falenty Nowe w Gminie Raszyn – rejon ul. Grudzi i ul. Willowej.

Granice obszaru zmiany planu odpowiadają granicom terenu ozna- 
czonego na rysunku planu symbolem 5MNU.

Przedmiotem zmiany planu będzie sprostowanie omyłki pisarskiej dot. 
numeracji oznaczenia literowego terenów zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej i zabudowy usługowej oznaczonych symbolem MNU.

Zainteresowani mogą składać wnioski do ww. zmiany planu 
miejscowego. Wnioski należy składać w formie papierowej do Wójta Gminy 
Raszyn, 05-090 Raszyn, ul. Szkolna lub elektronicznej, w tym za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej 
na adres ratusz@raszyn.pl, w terminie do dnia 12 listopada 2021 r. Wniosek 
powinien zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo 
siedziby, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Raszyn.

Jednocześnie na podstawie art. 39 ust.1 pkt 1 i 2, w związku z art. 46 
pkt 1 i art. 51 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
(Dz. U. z 2021 r., poz. 247 ze zm.) zawiadamiam o przystąpieniu  
do przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, 
obejmującej sporządzenie prognozy oddziaływania na środowisko dla 
potrzeb ww. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Stosownie do art. 54 ust. 2 ww. ustawy organ opracowujący projekty 
dokumentów zapewnia możliwość udziału społeczeństwa, w strategicznych 
ocenach oddziaływania na środowisko.
Z dokumentacją sprawy można zapoznać się w Referacie Urbanistyki  
i Planowania Przestrzennego, po wcześniejszym umówieniu telefonicznym 
(22  701 78 52), w godzinach pracy Urzędu. 

Stosownie do art. 39 ust. 1 pkt 3 i 4 i art. 40 ww. ustawy zainteresowani  
w terminie do dnia 12 listopada 2021 r.  mogą składać wnioski. Wnioski 
na piśmie należy składać do Wójta Gminy Raszyn w kancelarii Urzędu 
Gminy Raszyn lub pocztą na adres: 05-090 Raszyn, ul. Szkolna 2a; ustnie 
do protokołu w Referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego lub za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej (bez konieczności opatrywania 
podpisem elektronicznym) na adres: ratusz@raszyn.pl. Wniosek powinien 
zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby, 
przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. 
Zgodnie z art. 41 powyższej ustawy wnioski wniesione po terminie pozostaną 
bez rozpatrzenia. 
Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych wniosków jest Wójt Gminy 
Raszyn.  

Klauzula informacyjna
Zgodnie z art. 13 ust. 1 i ust. 2, art. 14 ust. 1 i ust. 2 oraz art. 15 ust. 1 lit. g Rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie 
swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 
rozporządzenie o ochronie danych, dalej: RODO), informuję, że:
1.  Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Gmina Raszyn z siedzibą  

w Raszynie, Szkolna 2a, 05-090 Raszyn reprezentowana przez Wójta Raszyna. 
2.  Pani/Pana dane osobowe przetwarzane będą w celu realizacji ustawowych zadań gminy 

określonych w ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz ustawie z dnia  
27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym - na podstawie 
art. 6 ust. 1 lit. c i e, oraz art.9 ust. 1 lit. g Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego  
i Rady Europy z dnia 27 kwietnia 2016 r. 

3.  Odbiorcami Pani/Pana danych osobowych będą wyłącznie podmioty uprawnione  
do uzyskania danych osobowych na podstawie przepisów prawa. 

4.  Pani/Pana dane osobowe przechowywane będą w czasie określonym przepisami 
prawa, tj. Rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 18 stycznia 2011 r.  
w sprawie instrukcji kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz 
instrukcji w sprawie organizacji i zakresu działania archiwów zakładowych

5. W związku z przetwarzaniem Pani/Pana danych osobowych posiada Pani/Pan prawo 
do: 

· żądania od Administratora dostępu Pani/Pana danych osobowych 
· żądania od Administratora sprostowania Pani/Pana danych osobowych 
· żądania od Administratora usunięcia lub ograniczenia przetwarzania danych 
osobowych,

6. Ma Pani/Pan prawo wniesienia skargi go organu nadzorczego 
7. Podanie danych osobowych jest wymogiem ustawowym i jest obligatoryjne. 

Z up. Wójta Gminy Zastępca Wójta mgr Michał Kucharski

Zamów ogłoszenie REKRUTACYJNE tel. 786 202 066
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DAM PRACĘ 

Od zaraz pomocnik przy produkcji 
okiennic aluminiowych. Po okresie 
próbnym umowa o pracę. Praca  
w Piasecznie. Dzwonić 09:00 - 16:00, 
517308650 

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

KASJER - SPRZEDAWCA STACJA SHELL 
UL. SŁONECZNA 300/302  
05-506 LESZNOWOLA 511-846-542

Pracownik fizyczny. 18 netto.  
508 003 136 

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458 

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489 

Zatrudnię ekspedientkę Carrefour  
Express, Piaseczno, tel. 508 288 773

Zatrudnię magazyniera na skład  
budowlany - Piaseczno, godz.  
7.00 - 17.00, tel. 885 432 502

Zatrudnię ekspedientkę Carrefour  
Express, Gabryelin, tel. 508 288 773 

SZUKAM PRACY  

Zaopiekuję się dzieckiem  
tel. 661 678 682

Opieka 24h/dobę 6044002444

USŁUGI  

Naprawa, serwis okien i drzwi, naprawa  
i wymiana okuć, wymiana szyb  
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur, izolacja 
poddasza, natrysk pianki Kamil  
Tel.604 489 255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Malowanie, glazurnictwo,  
podłogi i panele, szybko i solidnie  
tel. 669 945 460

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233

Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

Malowanie, gładzie, panele, płyta k/g 
tel. 799 946 860

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519 874 891

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886

Tynki maszynowe 533125444

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Cyklinowanie, tel. 698 185 911

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Remonty, tel. 698 185 911

Renowacja mebli, tel. 510 266 143

KUPIĘ  

Kupię działkę ,budowlaną , usługową , 
rolną. Tel. 601-065-056 

Kupię ciągniki rolnicze, stare motocykle 
Tel. 721-029-688 

KUPIĘ STARY MOTOCYKL sprawny  
lub zepsuty tel. 578 895 990

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut 1990 - 2005, Opel, VW,  
Złomowanie tel. 510 210 692

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

Dom drewniany na działce 250 m2  
w Grójcu, tel. 692 349 218

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom. Może  
być do remontu lub zadłużone. Zakup 
za gotówkę. Tel. 518 775 360, Marcin  

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361     

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884

Dwupokojowe , Wojska Polskiego,  
tel. 664 695 444                   

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144        

Poradnia Dziecięca Piccolo Błonie  
- Logopeda | Psycholog  
- www.poradniapiccolo.pl  
- Tel. 573 742 041

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje  
- 660 565 007,  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl 

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729                 

MATRYMONIALNE 

Szukam partnerki 50+ Tel. 793 198 725  

FINANSE  

ANTYWINDYKACJA. ODDŁUŻANIE  
Z CHWILÓWEK I POŻYCZEK  
POZABANKOWYCH. UPADŁOŚĆ K 
ONSUMENCKA. RESTRUKTURYZACJA  
ZADŁUŻEŃ DLA FIRM I ROLNIKÓW  
Z WPISEM DO MSIG. 690-016-555  

RÓŻNE  

Oddam do rozbiórki nowy domek  
drewniany 20 m2 - cena do uzgodnienia 
Piaseczno 735 364 844
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\\\ PRUSZKÓW

Zawodnicy Karate Klub 
Pruszków z powodzeniem 
rywalizowali w mistrzostwach 
Europy. Z medalami wróciły 
m.in. Nadia Malinowska  
i Zuzanna Zabrzygraj.

C hoć za oknami jesień, sportowa 
rywalizacja trwa w najlepsze i do-

starcza wielu emocji. W mistrzostwach 
Europy WTKF oraz mistrzostwach Eu-
ropy WTKU z dobrej strony pokazali 

się zawodnicy Karate Klubu Pruszków. 
Podczas zawodów rywalizowali spor-
towcy z 21 krajów. Trzeba było się wy-
kazać determinacją, umiejętnościami 
oraz wytrzymałością, aby osiągnąć suk-
ces. Zawodnicy z Pruszkowa mają wiele 
powodów do radości.

Zuzanna Zabrzygraj opływa w złoto. 
Na swoim koncie zapisała trzy medale 
z najcenniejszego kruszcu. Zabrzygraj 
okazała się najlepsza w kumite indy-
widualnym WFF, drużynowym WFF i 
indywidualnym WTKU. Złoto indywidu-

alnie WTKF zdobyła Nadia Malinowska. 
Do tego dołożyła srebro w kata druży-
nowym WTKU. Ponadto Malinowska 
zapisała na swoim koncie trzy brązowe 
medale.

Ze złotego krążka w kumite dru-
żynowym seniorek WTKF cieszyła się 
Dominika Łukasiewicz. Do swojego do-
robku dołożyła srebro w kumite indy-
widualnym WTKU oraz brąz w kumite 
indywidualnym WFF. Trzecie miejsce w 
kumite drużynowym WFF oraz medal 
dla naszej kadry, w której składzie był 
Damian Falkowski.

Warto również wspomnieć o I Pu-
charze Europy Dzieci WTKU, w którym 
rywalizowało blisko 700 zawodników 
z całej Europy. Karate Klub Pruszków 
również zaznaczył tam swoją obecność. 
Drugie miejsce w kumite zajęła Lena 
Kisiel. Na najniższym stopniu podium 
stawali: Maciej Kusy (kumite), Maks Ko-
walski (kata), Kacper Kossiński (kumi-
te). W kata drużynowo po brąz sięgnęły 
Julia Kowalska, Natalia Markuszewska i 
Amelia Mikołajczyk.

Artur Szpuda

Karatecy z medalami

Radość z medali
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\\\ PRUSZKÓW

W 12. kolejce eWinner II ligi 
Znicz Pruszków zremisował  
na wyjeździe z Wisłą Puławy 
1:1. Żółto-czerwoni nadal 
pozostają w strefie spadkowej.

S potkanie idealnie rozpoczęło się 
dla gości z Pruszkowa. Daleki wy-

kop Piotra Misztala, Mateusz Gabrych 

przedarł się w pole karne gospodarzy i 
znalazł sposób, aby skierować piłkę do 
bramki. Wisła była podrażniona i ru-
szyła do odrabiania strat. Gospodarze 
próbowali wyrównać, ale brakowało im 
celności bądź między słupkami dobrze 
spisywał się Misztal.

W końcu padła bramka, a jej auto-
rem była Carlos Daniel. Zawodnik Wisły 
w doliczonym czasie pierwszej części 
gry przymierzył z rzutu wolnego i po 
rykoszecie piłka wpadła do bramki. W 
drugiej połowie obie ekipy miały oka-
zje, jednak żadnej nie udało przechylić 
się szali zwycięstwa na swoją stronę. 
Mecz zakończył się podziałem punktów. 
Dla Znicza to drugi wyjazdowy remis, 

a czwarty w całym sezonie. Piłkarze z 
Pruszkowa nadal w strefie spadkowej 
– 15. miejsce z 13 punktami.

15 października Znicz u siebie zagra 
z Olimpią Elbląg. Mecz zapowiada się 
niezwykle ciężko, bo rywal zajmuje 4. 
miejsce w tabeli. Nadzieja jednak jest, 
bo Olimpia na wyjazdach gra w kratkę..

Artur Szpuda

Wyjazdowy remis

Spotkanie idealnie rozpoczęło się dla gości z Pruszkowa
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\\\ PRUSZKÓW

Koszykarze z Pruszkowa nadal 
czekają na zwycięstwo  
w nowym sezonie. W 3. kolejce 
Znicz Basket przegrał 64:103  
z AZS UMCS Start II Lublin.   

T rwa zła passa pruszkowskich ko-
szykarzy, którzy nadal pozostają 

bez zwycięstwa w lidze. Mecz w Lubli-
nie od początku nie układał się po myśli 
gości, którzy przegrywali 0:12. Pierwsze 
punkty Znicz Basket zdobył dopiero po 
blisko pięciu minutach gry. Gospodarze 
utrzymywali bezpieczną przewagę, ale 
po trafieniu Łukasza Bodycha wynosiła 
ona siedem punktów – 18:11. W drugiej 
odsłonie zawodnicy Znicza Basket sta-

rali się dotrzymywać rywalom kroku, 
ale nie potrafili się do nich zbliżyć. AZS 
miał jednak dziesięć punktów przewagi 
i nic nie wskazywało, że ją roztrwoni. Na 
półmetku rywalizacji sytuacja Znicza 
Basket była trudna – 29:47.

W trzeciej kwarcie gospodarze roz-
bili gości. AZS zdecydowanie powięk-
szył przewagę, choć na początku prusz-
kowscy koszykarze dzielnie walczyli i 
nieco zmniejszyli straty – 37:52. Potem 
wszystkie atuty były po stronie zespołu 
z Lublina. AZS wygrał trzecią kwartę 
różnicą 17 punktów i prowadził 81:46.

Czwarta odsłona była zacięta, jed-
nak wypracowana przewaga AZS była 
zbyt duża, aby goście mogli cokolwiek 
zmienić. AZS przekroczył granicę 100 
punktów, Znicz Basket zanotował trze-
cią porażkę.

Najwięcej punktów dla gości zdobył 
Szymon Walczak – 19. Po stronie AZS 
najlepiej w tym elemencie zaprezen-
towali się Bartłomiej Pelczar (19), były 
gracz Znicza Mikołaj Stopierzyński i Ka-
rol Obarek (po 18).

W 4. kolejce pruszkowska drużyna 
zagra u siebie z Weegree AZS Politech-
niką Opolską. Mecz odbędzie się 16 paź-
dziernika o godz. 18.00.

Artur Szpuda

Dotkliwa porażka

\\\  SPARINGOWA PORAŻKA             
Mecz Pogoni Grodzisk Mazowiecki z Lechem II Poznań w ramach 12. kolejki 
został przełożony na 20 października. 
Aby nie wypaść z rytmu, podopieczni Krzysztofa Chrobaka zmierzyli się w meczu 
sparingowym z Górnikiem Łęczna. Pogoń przegrała 1:2.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

W trzeciej kwarcie gospodarze  
rozbili gości
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Mateusz Gabrych 
przedarł się w pole karne 

gospodarzy i znalazł 
sposób, aby skierować 

piłkę do bramki
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